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Consilierii maramureseni au votat astazi, 10 aprilie, bugetul judetului pentru 2013. Suma, de
338 de milioane de lei, este putin crescuta fata de cea alocata anul trecut, cand s-a pronit de la
333 de milioane, insa exista un deficit foarte mare - de 31 de milioane de lei, care trebuie
acoperit. Peste 52% din fonduri se vor indreapta spre asigurarea salariilor personalului din
aparatul propriu al Consiliului Judetean (CJ) si pentru lefurile angajatilor din institutiile aflate in
subordine. In schimb, vor fi bani mai putini pentru reparatii la drumurile judetene, pentru spitale,
dar si pentru sport.
   
   Alesii maramureseni au prevazut pentru intretinerea principalelor sosele suma de 16 milioane
de lei, care, conform calculelor, va acoperi doar 63% din necesarul existent in judet. In sedinta
de astazi, cand s-a dat votul pe buget, consilierii PDL s-au declarat indignati. Ei au reprosat ca
faptul ca vor lipsi investitiile pe infrastructura, in contextul in care drumurile din Maramures sunt
greu circulabile, tocmai din cauza gradului ridicat de degradare.

      

   
   “La drumuri este mai putin. Lucrarile pe DN 18 sunt sistate! Daca taiem si de la drumuri
judetene ce facem?!  Eu am venit ieri - va spun am facut trei ore pana aici. E insuficienta
acea suma pe care am alocat-o. In conditiile astea trebuie sa le rediscutam. Noi, PDL, trebuie
sa ne abtinem de la vot”, a atras atentia consilierul judetean Alexandru Deac, care locuieste in
zona Viseului.
   
   Unii dintre alesi au propus majorarea sumelor destinate lucrarilor pe drumurilor judetene.
Astfel, democrat-liberalul Gheorghe Marian a cerut alocarea a inca 2.500 de lei pentru acest
capitol, aratand ca banii ar putea sa provina din fondul de rezerva bugetara, insa
amendamentul sau a fost respins de cei prezenti.
   
   Pe de alta parte, seful administratiei maramuresene, Zamfir Ciceu, a explicat ca bugetul
din acest an e constituit in asa fel incat sa poata fi gandita si o strategie de dezvoltare 
pe termen lung in privinta reabilitarii infrastructurii.
   
   “Evident ca ne dorim cu totii sa circulam pe drumuri mai bune, sa avem servicii mai bune -
atat in ce priveste asistenta sociala, cat si cea medicala. Si, atunci, am convenit ca buna parte
din aceste sume sa mearga pentru a avea cel putin in acest an studii de fezabilitate pe
drumurile judetene  - ma refer la portiunea dinspre Tara Codrului,
Cehu Silvaniei, Valea Izei, la Targu Lapus, Valea Ruscovei, pentru a putea accesa in viitor
programe de infrastructura”, a justificat acesta.
   
   La randul sau, vicepresedintele CJ Maramures Gabriel Zetea considera ca bugetul
judetului pe 2013 e unul structurat corect
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, avand in vedere ca se asigura buna functionare a institutiilor din subordine. “Bugetul are pana
la urma o structura absolut corecta. Asiguram prin acest buget cheltuielile de functionare a
tuturor institutiilor din subordinea CJ. Nu suntem descoperiti cu salarii pentru aparatul propriu al
CJ si institutiile din subordine”.
   
   Din totalul de aproximativ 338 de milioane de lei, peste 176 de milioane de lei sunt
destinate functionarii CJ si institutiilor din subordine.
Autoritatile au aratat ca necesarul pe capitolul dezvoltare este de circa 176 de milioane de lei,
dar ca veniturile actuale acopera sub 75%, ceea ce inseamna ca diferenta va trebui acoperita
din excedentul anilor anteriori.
   
   Pentru functionarea Spitalului Judetean si a celui de Boli Infectioase din Baia Mare
s-au aprobat doar 5,7 milioane de lei,  in timp ce proiectelor din zona invatamantului i-au
fost rezervate 27 de milioane de lei. Sectorul cultura si culte va beneficia de o suma mult mai
mare - 42 de milioane de lei. 

  

   sursa: emm.ro
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